

VICE CHAIR

- Community & Economic Development Committee

MEMBER

- Finance and Personnel Committee
- Public Works Committee



JOCASTA ZAMARRIPA
ALDERWOMAN, 8TH DISTRICT

One year anniversary as Alderwoman

Statement of Alderwoman JoCasta Zamarripa April 21, 2021

Today marks exactly one year serving as the Alderwoman of the 8th District on the Common Council. It is a tremendous honor to serve the people of Milwaukee's near south side. It has also been incredibly challenging and immensely fulfilling.

I was sworn-in last April, in the middle of a worldwide pandemic, in the Mitchell Park parking lot with a few friends, family, and supporters watching from their cars. How symbolic to be in the same parking lot where I once rode my bike as a little girl and ate ice cream on the 4th of July as we signed up to enter bike decorating competitions and talent shows.

Also, it is not lost on me and others that in taking the oath of office, I also became the first Latina/Latinx woman, as well as the first openly LGBTQ+ alder elected in the City of Milwaukee. These distinctions are paramount to so many because for so long their voices were literally absent in the halls and chambers of government.

Still, this first year as your Alderwoman has been a difficult one, to say the least. From the COVID-19 pandemic to civil unrest to record snow storms, the work never stops. An alderperson stands on the front lines and is often the first elected official that a neighbor will think to call with questions and concerns. Imagine the importance of being that person, the magnitude of it. It is breathtaking to me.

In fact, as I was writing this statement I began thinking of that phrase, "To be on the front lines." I Googled it, knowing of its military origins but just wanting to see what would come up. I found a "definition" on *Cambridge Dictionary's* website:

"To be in an important position where you have influence, but where you are likely to be criticized or attacked."

I served for a decade as a legislator in the Wisconsin State Assembly; representing the 8th Assembly District in our state's Capitol. And yet I can tell you that I never felt that I was on the front lines until I began work one year ago, today, as your Alderwoman. I am honored and awestruck to be here and I recommit, one year later, to continue to stay on the front lines, with you and for you - representing the people and neighborhoods of Milwaukee's near south side, where I was born and raised.

Thank you so very much!

-30-



VICE CHAIR

- Community & Economic Development Committee

MEMBER

- Finance and Personnel Committee
- Public Works Committee

**JOCASTA ZAMARRIPA**
ALDERWOMAN, 8TH DISTRICT

Un año como concejala

Declaración de la Concejala JoCasta Zamarripa 21 de abril de 2021

Hoy se cumple exactamente un año de servicio como Concejala del 8° Distrito en el Consejo Común. Es un gran honor servir a la gente del lado sur de Milwaukee. También ha sido increíblemente desafiante e inmensamente satisfactorio.

Juré mi cargo el pasado abril, en medio de una pandemia mundial, en el estacionamiento de Mitchell Park con algunos amigos, familiares y simpatizantes que me observaban desde sus coches. Qué simbólico fue estar en el mismo estacionamiento en que montaba en bicicleta de pequeña y comía helado los 4 de julio mientras nos inscribíamos en concursos de decoración de bicicletas y de talentos.

Además, no se nos escapa a mí y a otros que, al jurar el cargo, también me convertí en la primera mujer latina, así como en la primera concejala abiertamente LGBTQ+ elegida en la ciudad de Milwaukee. Estas distinciones son primordiales para muchos porque durante mucho tiempo sus voces estuvieron literalmente ausentes en los pasillos y cámaras del gobierno.

Aun así, este primer año como concejala ha sido, como mínimo, difícil. Desde la pandemia del COVID-19 hasta los disturbios civiles y las tormentas de nieve récord, el trabajo nunca se detiene. Una concejala está en primera línea y a menudo es el primer funcionario electo al que un vecino piensa en llamar con preguntas y preocupaciones. Imagina la importancia de ser esa persona, la magnitud de ello. Para mí es impresionante.

De hecho, mientras escribía esta declaración me puse a pensar en esa frase: "Estar en primera línea". La busqué en Google, conociendo su origen militar, pero queriendo ver qué aparecía. Encontré una "definición" en el sitio web del Diccionario de Cambridge:

"Estar en una posición importante en la que se tiene influencia, pero en la que es probable que se le critique o se le ataque".

Fui durante una década legisladora en la Asamblea del Estado de Wisconsin, representando al 8° Distrito de la Asamblea en el Capitolio de nuestro estado. Sin embargo, puedo decirles que nunca me sentí en primera línea hasta que empecé a trabajar hace un año como su concejala. Me siento honrada y asombrada de estar aquí y me vuelvo a comprometer, un año después, a seguir en primera línea, con ustedes y para ustedes - representando a la gente y a los barrios del lado sur de Milwaukee, donde nació y me crié.

Muchas gracias.

-30-

